
                             P R O T O K Ó Ł   N r  2 5  /  2 0 1 3 

z posiedzenia  Komisj i  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia i  Komisj i  Budżetu,  Rolnictwa
i  Rozwoju Gospodarczego i  Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy odbytego w dniu 12 
sierpnia 2013r.  w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.
           Posiedzenie rozpoczęto  godz.  10 0 0   -  zakończono godz.  11:10.
Przewodniczyła:  radna Małgorzata  Kamińska – Przewodnicząca  Komisj i  Kultury
                         Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy.
Obecni:  członkowie Komisj i  w/g załączonej  l is ty obecności.
( l is ta  obecności  w załączeniu  – zał.  Nr 1).
Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
1.  Henryk Kacprzyk  -  Wójt  Gminy
2. Waldemar  Szydlik  – Sekretarz Gminy
3. Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy

Ad pkt 1 i  2.  Przewodnicząca Komisj i  Kultury Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy – 
           Małgorzata  Kamińska dokonała otwarcia  posiedzenia Komisj i .  Stwierdziła
           prawomocność  obrad oraz przedstawiła  projekt  porządku obrad.
  
           Porządek obrad Komisj i  został  przyjęty w głosowaniu jawnym – 14 głosa-
           mi  za,  przeciwnych nie  było,  wstrzymujących  się nie  było  w/g  następują-
           cego wyszczególnienia:
           
           1.  Otwarcie  – stwierdzenie prawomocności  obrad.
           2.  Przyjęcie  porządku obrad.
           3.  Przyjęcie  protokółu z  ostatniego posiedzenia Komisj i .
           4.  Zaopiniowanie projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy:
               -  w sprawie zmiany Statutu Gminy Grunwald
               -  w sprawie udzielenia  pomocy finansowej dla  Powiatu Ostródzkiego
               -  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grun-
                 wald na lata  2013 -  2022  
               -  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2013 rok 
           5.  Dyskusja  i  wnioski.
           6.  Zamknięcie  obrad.

Ad pkt 3.  Protokół  z ostatniego posiedzenia Komisj i  został  przyjęty jednogłośnie
           bez odczytywania.

Ad pkt 4.  Pan Wójt przedstawił  projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy
           Grunwald.
           Po powstaniu Niepublicznego Ośrodka Zdrowia wykreślamy ze statutu
           „Samodzielny Publiczny Ośrodek Zdrowia”.
           Radna Małgorzata  Kamińska  – czy Pan doktor płaci  dzierżawę?
           Pan Wójt -  jeszcze nie  płaci,  jeszcze nie  został  wyznaczony czynsz.  Dla
           niektórych obiektów mamy ustalony czynsz.  Zobaczymy jaki inne gminy
           mają czynsz.  Będzie płacił  od momentu  przejęcia.
           Radna Małgorzata  Kamińska  – a za wodę?
           Pan Wójt – tam nie ma licznika,  trzeba założyć  l icznik.
           Radny Ryszard  Bala – za dwa ośrodki?
           Pan Wójt – tak.
           Innych uwag nie  zgłoszono.
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           Pan Wójt przedstawił  projekt uchwały w sprawie udzielenia  pomocy fina-
           nsowej  dla  Powiatu Ostródzkiego.  Musimy zrobić zmianę  w budżecie.
           Wystąpiłem o środki na drogę od skrzyżowania do wjazdu do kotłowni.
           Remont drogi  wyliczono na 74 tys.  zł .  My jako gmina zaproponowaliśmy
           30 tys .  zł ,  44 tys.  zł  po stronie Starostwa. Nie wiem czy nie podłączymy
           kawałek chodnika.
           Radny Edmund Żmijewski – czy nie  dałoby się zrobić kawałek,  jest  dziura
           przy wjeździe na osiedle?
           Pan Wójt – na razie  nie wiem.  My dofinansowujemy zadanie,  które wyko-
           nuje powiat.  Został  ogłoszony przetarg.  Jest  to jedyna wspólna inwestycja
           w tym roku starostwa z samorządem, co nie znaczy,  że nie będzie odpo-
           wiedzi  na pismo,  które Państwo otrzymali .
           Mam zamiar,  żeby zrobić koło gminy,  jak zostanie  wyłoniona  firma w
           przetargu.
           Na razie  wykonujemy tyle  zadań nie zaplanowanych w budżecie.  Obowią-
           zek wykonania zjazdu należy do wykonawcy.
           Innych uwag nie  zgłoszono.
 
           Pani  Skarbnik przedstawiła  projekt uchwały w sprawie zmiany Wielole-
           tniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2013 – 2022.
           W WPF są ujęte zmiany,  które dokonane były Zarządzeniem Wójta,  o 231
           tys .  zł  -  dotacja na GOPS. Ogółem dochody zwiększamy o 243 tys .  zł .
           Uwag nie zgłoszono.

           Pani  Skarbnik przedstawiła  projekt uchwały w sprawie zmian budżetu 
           Gminy Grunwald na 2013 rok.
           Zmiany,  które przygotowałam dla Państwa zmieniły się trochę.  Nie będzie 
           zmniejszenia  wydatków inwestycyjnych  o 15 tys.  zł  tylko  na kwotę
           89.660,-  złotych.
           Uchwała zmienia budżet  tylko  o 11.904,-  zł .  Zmiany wynikają  z analizy
           wykonania  dochodów i wydatków.
           Po dokonaniu wszystkich  zmian dochody wynoszą 22.269.250,94 zł  a wy-
           datki  20.704.078,10 zł .
           Pan Wójt – największa i  najdroższa inwestycje  to kotłownia w Dylewie.
           Przebudowujemy kotłownię w Dylewie.  Otrzymaliśmy dotację z Banku
           Krajowego -   255 tys .  zł ,  t j .  40%. 60% musimy dołożyć,  ale  prace zakoń-
           czymy w przyszłym roku, oddanie 10 mieszkań.
           Zakup komina kosztował  40 tys .  zł .  Czekamy na zezwolenie  na budowę 
           podstawy pod komin.  Trzeba postawić podstawę.  Jest  rozbierana część
           kotłowni.  Zakupiliśmy nowy piec za 26 tys.  zł  i  roboty wyceniamy na 30 
           tys .  zł .  Wydajność  kotłowni nie  wystarczała  na ogrzanie powierzchni,  
           którą dotąd ogrzewaliśmy.
           Zdejmiemy z inwestycj i  – budowa mostku w Górach Lubiańskich,  bo nie  
           zdążymy zrobić w tym roku. Inwestycję  rozpoczniemy w tym roku, ale  za-
           kończenie  wypadnie w przyszłym roku.  Bardzo długo trwają wszelkie  uz-
           godnienia wodno-środowiskowe.
           15 tys .  zł  zdjęliśmy z wymiany okien w Szkole we Frygnowie,  bo tyle
           mniej  wyszło.
           Radna Ewa Ziejewska – to mieszkania będą z boku i  na górze?
           Pan Wójt tak,  dziesięć mieszkań po 35 m 2 .   
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           Zapłacil iśmy ostatnią  ratę  za energooszczędne oświetlenie.  
           Pani  Gorzkiej  zrobiliśmy dach i  szczyty.  Pomogliśmy w zakresie  minimal-
           nym,  bo miała  dach przykryty folią.  Taki  przypadek mamy w Domkowie,
           gdzie  wypada ściana.  Pracownicy pojechali  i  zabezpieczyli .  10 osób mie-
           szka,  w tym 4 dorosłych facetów, a odpowiedzialność spoczywa na
           wójcie.
           Pani  Skarbnik – robimy zmianę dla  Pani Gorzkiej ,  zmniejszenie rezerwy 
           celowej  o 27 tys .  zł;  materiały i  robocizna.
           Pan Wójt – tam został  zrobiony cały dach.
           Radny Ryszard  Bala – mam pytanie  dotyczące zadań inwestycyjnych,  za-
           kup ciągnika?
           Pani  Skarbnik – to było  zakupione w kwietniu.
           Pan Wójt – kosiarka została  zakupiona na potrzeby boiska we Frygnowie.
           Radny Ryszard  Bala -  jestem za tym,  żeby wyposażyć  tych  ludzi,  którzy
           są zatrudnieni  przy kotłowni w sprzęt,  żeby zwiększyć  zakres  tego, co oni
           mogą zrobić.  Nie trzeba byłoby ogłaszać przetargów.
           Gmina w większym stopniu byłaby zabezpieczona w sprzęt.  Drobne robo-
           ty mogą zrobić we własnym zakresie.
           Pan Wójt – to  co Pan mówi,  to robimy,  ale  jesteśmy konkurencyjni  dla
           podmiotów gospodarczych.  Gmina ma zakaz prowadzenia  działalności  go-
           spodarczej .  Kontrola  RIO nam to zarzuci ła.
           Gmina byłaby bezkonkurencyjna,  bo wygrałaby wszystkie  przetargi.
           Radny Ryszard  Bala – gdyby byli  lepiej  wyposażeni  w takie  urządzenia.
           Pan Wójt – narzędzia  wypożyczamy,  np.:  młot  automatyczny z Ostródy za
           100,00 zł  na dobę i  oni pracują,  żeby wykorzystać  całą  dobę.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – inwestycje  dotyczące  placów zabaw nie są za-
           grożone?
           Pan Wójt – nie.  Robimy dużo.  Przedstawię na sesj i .
           Robimy remonty kapitalne  świetl ic  w dwóch miejscowościach.
           Dostaliśmy środki na przedszkole w Gierzwałdzie.  Wygraliśmy konkurs.
           Zajęliśmy drugie miejsce.
           Radny Ryszard  Bala – na temat  placów zabaw, żeby rozważyć możliwość
           wykorzystania  działki  Agencji  Rolnej  na plac zabaw w Tymawie.
           Postawić jakąś huśtawkę, bo dzieci  jest  nie  dużo, ale  kilka jest  i  nie mo-
           żna o nich zapominać.
           Pan Wójt – teraz nie  łatwo przejąć jakąkolwiek działkę  z Agencji .  Wyma-
           gają planów miejscowych.  W Tymawie  niepokoi  mnie,  kto tak niszczy
           ogrodzenie przy przepompowni.
           Walczę  o 7 ha w Stębarku, które przejęliśmy 10 lat  temu.  Nie powstał  tam
           punkt  informacyjny,  który powstał  na Polach Grunwaldzkich.  Walczę  o
           działkę  na boisko w Kiersztanowie.
           Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad pkt 5.  Pan Wójt postawiliśmy maszty przed gminą.  Jeden jest  wolny.  Jest
           miejsce na flagę gminną.  Mam trzy propozycje  flagi  gminnej .  To jest  do
           dyskusj i  na którejś  kolejnej  sesj i .
           Na 07 września planujemy dożynki  gminne.
           Zaplanowaliśmy wkład gminny na zakup produktów na stoisko w kwocie
           300,00 złotych.
           Dostaniecie  Państwo materiały.  Jest  porządek dożynek,  konkurs na wie-
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           niec.  Dożynki  powiatowe będą 14 września.
           Radny Michał Mikulski  – remont  mostka w Ulnowie będzie nieunikniony,
           była  kolizja.
           Radny Edmund Żmijewski – przy kościele  nowy chodnik się rozchodzi.
           Pan Wójt -  trzeba poprawić obrzeże.  Jest  wykonawca,  jest  gwarancja.  W
           ramach gwarancj i  musi  zrobić.
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo Pana Zbigniewa Jedlińskiego
           ze  Szczepankowa w sprawie dofinansowania remontu domu i  budynku go-
           spodarczego.
           Radna Małgorzata  Kamińska  – czemu nie szuka pracy.
           Radny Edmund Żmijewski – budynek zawalił  s ię za starości.
           Radni  nie wyrazi li  zgody na dofinansowanie w/w remontu.
           (Pismo w załączeniu – zał.  nr 2).  
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo Pana Dariusza Babskiego ze
           Stębarka w sprawie dofinansowania budowy podjazdu przy budynku mie-
           szkalnym dla wózka inwalidzkiego.
           Pan Wójt – jestem za tym,  żeby pomóc.  Podjazd pomagaliśmy budować,  
           ale  odstaje od budynku.
           Radni  wyrazil i  zgodę na dofinansowanie budowy podjazdu w kwocie 
           3 tys .  złotych.
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo Pani Elżbiety Świątek w 
           sprawie pomocy w postaci  remontu szczytu  domu,  który grozi zawale-
           niem.
           Pan Wójt -  inspekcja była  i  przyszła  decyzja Inspektora Nadzoru Budo -
           wlanego żeby dać mieszkanie zastępcze.  Mieszkań zastępczych  nie mamy.
           Pomożemy zrobić szczyt.
           Przewodniczący Rady Gminy odczytał  pismo Pani Anny Szynaka-Murza w
           sprawie udzielenia  pomocy finansowej na leczenie  poza granicami  kraju w
           kwocie 5 tys.  złotych.
           Radny Edmund Żmijewski – dopóki  nie załatwi  refundacj i ,  to  na co damy.
           Pan Wójt – była  u mnie  z mężem, to  powiedziałem,  że może jakaś forma
           zbiórki  będzie prowadzona.  Rada może wydać na określony cel.
           Radny Edmund Żmijewski – jeżeli  załatwi  refundację,  to możemy pomóc.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – myślę,  że musimy pomóc.
           Radna Małgorzata  Kamińska  – to jest  młoda osoba,  zachorowała  nagle.
           Radna Ewa Ziejewska – jeżeli  będą w Niemczech miel i  wszystko zała-
           twione,  to uważam,  że te  5 tys .  zł  moglibyśmy przekazać.
           Pani  Skarbnik – jeśli  pomóc,  to  tylko przez GOPS.
           Pan Wójt – im chodzi  o konkretną sumę na wyjazdy.
           Radny Artur  Poganiacz  – pomóc w transporcie,  zawieźć nawet.  Nie trzeba
           będzie  przekazywać pieniędzy.
           Pan Wójt – na taką odległość naszym samochodem nie oddalałbym się.  
           Pani  Skarbnik – możemy pomóc tylko przez GOPS.
           Pan Wójt – propozycje można zgłaszać.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – decyzja  jest  pozytywna,  tylko szukamy drogi
           pomocy.
           Pan Wójt – GOPS będzie wiedział  czy jeździ.
           Pani  Skarbnik – zbiórkę publiczną można zrobić.
           Radny Ryszard  Bala – na dzień dzisiejszy jest  zobowiązanie,  że gmina 
           może dać.
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           Radna Małgorzata  Kamińska  – zbiórką ktoś musi  się zająć.
           Radny Artur  Poganiacz  – będzie msza święta,  więcej  koszyków i  ja mogę
           zbierać.
           Pani  Skarbnik – szef nie  ma nic  przeciwko zbiórce.
           Pan Wójt – jeżeli  rada chce rozszerzyć  formę pomocy,  to  nie widzę prze-
           szkód.
           Radny Ryszard  Bala – mam taką sugestię,  wpadł  mi  w ręce artykuł  na te-
           mat  opłaty adiacenckiej  i  planistycznej .  Mam propozycję uchwalenia  czy
           wprowadzenia takich opłat .
           Pan Wójt – są opłaty.  Mamy uchwałę.
           Radny Ryszard  Bala – nie zauważyłem w planach,  w zestawieniach  budże-
           towych,  że są wpływy z tego tytułu,  żeby zwiększyć  wpływy.
           Pan Wójt – były  wpływy jak Agencja przekształcała  działki.
           Radny Ryszard  Bala – gmina swoje pieniądze inwestuje w infrastrukturę.
           Rośnie wartość działek.  Nie zauważyłem wpływu z tytułu  tych  opłat .
           Pan Wójt – mamy opłaty.  Jeżeli  ktoś przekształca  działkę,  to  planistyczny
           musi  zapłacić.
           Mamy opłatę  adiacencką od uzbrojonych działek,  od nieuzbrojonych nie  
           mamy,  bo wtedy musielibyśmy uzbroić działki.  Są uchwały.  Miasta  z te-
           go tytułu mają duże dochody.
           Radny Ryszard  Bala – jest  szereg inwestycj i  na terenie  gminy,  wodocią-
           gowe, kanalizacyjne,  cały ciąg działek  zyskuje na wartości.  Dlatego taki
           wniosek stawiam.
           Pan Wójt – uzyskal iśmy 440 tys .  zł  od Agencji .  Indywidualnie  nie uzy-
           skaliśmy nic,  mimo że poprzekształcano,  bo nie sprzedają.
           W Ominie dzielą  na działki  rolne i  wartość nie wzrasta.  Gdyby była  po-
           brana opłata  adiacencka,  to chcieliby,  żeby doprowadzić wodę.
           Radny Krzysztof  Fabisiak – w sprawie tej  zbiórki,  bo chcielibyśmy jutro
           rozdać zaproszenia sołtysom.  Jeśli  wpiszemy tą  zbiórkę,  to musimy usta-
           l ić,  kto będzie zbierał .
           Pani  Skarbnik – musi  powstać komitet  organizacyjny.
           Pan Wójt – niech to się  dzieje jako oddzielna akcja.
           Radna Małgorzata  Kamińska  – na i le  osób i  na i le  godzin będzie przed-
           szkole?
           Pan Sekretarz – na 8 godzin.  24 dzieci  w pierwszym naborze,  12 w dru-
           gim.  Będzie pełne przedszkole.  Do czerwca 2015 roku z projektu nieod-
           płatnie.  Nawet dowozy będą z  terenu obwodu szkoły w Gierzwałdzie.
           Radna Ewa Ziejewska – robią nam konkurencję,  czy są potrzeby?
           Radna Małgorzata  Kamińska  – są potrzeby.
           Pan Wójt – mamy kilkoro dzieci,  które są wożone do Olsztynka,  za które 
           musimy ponosić opłaty.  
           Radna Wioletta  Sawicka – przystanek na Wróblach?
           Pan Wójt – są już ustalenia,  trzeba zamówić.
           Radna Wioletta  Sawicka – w tym samym miejscu?
           Pan Wójt – trochę przesunięty.
           Pan Sekretarz – będzie taki  sam jak jest  w Kitnowie.
           Radny Józef  Kozłowski  – w Kiersztanowie jest  boisko do skoszenia,
           sołtys  zgłaszał.
           Radny Michał Mikulski  -  czy jest  możliwość,  żeby wziąć z gminy kosiar-
           kę,  żeby skosil i  boisko?
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           Pan Wójt – jak jedzie  kosić po placach zabaw, to  zgłosić,  to  może pokosić
           boiska.  W każdej  wsi  jest  rolnik i  za  paliwo można skosić.
           Pan Michał  Mikulski – chciałem wystąpić  o możliwość wykonania dwóch
           s łupków do piłki  s iatkowej .
           Pan Wójt – kontaktować się  z Sekretarzem. Sekretarz  zajmuje się  spor-
           tem.
  
Ad pkt 6.  Wobec zrealizowania porządku obrad,  Przewodnicząca Komisj i  Kultury
           Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy zamknęła posiedzenie  Komisj i .

   Protokołowała                                   Przewodnicząca  Komisj i  Kultury
                                                           Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy
   Bronisława Warmińska                                   
                                                             mgr  Małgorzata  Kamińska


